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Kövér László

az Országgyű lés elnöke részére Írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló

46/1994 . (IX. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánunk benyújtani Balog Zoltá n

Emberi Er őforrások Minisztériumát vezető Miniszter Úrhoz

„Kevesebb Start számla, kevesebb megtakarítás

avagy hogyan nyírták ki a babakötvényt? ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egyik pénzügyi portál a Magyar Államkincstár statisztikáit elemezve arra a következtetésr e

jutott, hogy egy évvel ezelőtt még minden második gyermek számára megnyitották szülei a Start

számlát. Azonban drasztikusan megváltozott a szül ők magatartása, amikor az állam rátette a kezét

erre a megtakarításra .

A babakötvény egy 2006-ban a szocialista kormány által bevezetett életkezdési támogatás . Az állam

által adott alapösszegen felül a szülő , vagy akár az önkormányzat a Start számlára tovább i

befizetéseket teljesíthetnek, amelyet az állam is kiegészít . Ilyen számlát tavaly óta már csak az

Allamkincstárnál lehet nyitni, mivel a kormány úgy gondolta, hogy államosítja a gyerekek pénzé t

is, pontosabban annak kezelését .

Az adatok szerint, míg 2012 első felében a megszületett gyermekek 55 százalékának lett Start

számlája, az „államosítás” bejelentése el őtti teljes időszakban pedig már 60 százalékuknak, addig



2013 első felében már csak az újszülöttek 11 százalékának nyitottak ilyet a szüleik . (2012 első

felében 24,7 ezer, 2013 első felében pedig mindössze 4,7 ezer Start számlát nyitottak . )

Miközben rekordszinten nő a lakossági állampapír-eladás (júliusban 91 milliárd forint volt), a jelek

szerint a Babakötvényt egyel őre „kinyírta” az állam monopolhelyzetbe hozása . Pedig az egyik

biztosító felmérése szerint a lakosság egyértelműen fontosnak tartja (73 százalék), hogy a szül ők

megtakarítsanak gyermekeik számára. A valóságban azonban a gyermekes háztartások közel fel e

(44 százalék) nem képes erre — írja a pénzügyi portál .

Mindezek miatt kérdezzük Miniszter Urat :

• Ön szerint mi az oka annak, hogy drasztikusan csökkent a gyermekeinek Start számlá t

nyitó szülők száma?

• Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy minél több szül ő nyisson Start számlát

gyermekinek?

• Mikor emelik meg a bevezetés óta változatlan mérték ű támogatási összegeket?

• Terveznek-e bármilyen egyéb változást a támogatás rendszerében?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013. szeptember 25 .

Mest rházy Attila
.

r Varga László

országgyűlési képviselő

	

országgyűlési képviselő

(MSZP)

	

(MSZP)


	page 1
	page 2

